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         KS-BOR.0002.33.2017 
 
Protokół  
Nr XXVIII/2017  
XXVIII sesji 
Sejmiku Województwa  
Warmińsko-Mazurskiego 
z dnia 21 czerwca 2017 r. 
 
Miejsce posiedzenia: Sala Sesyjna Sejmiku 
Początek posiedzenia: 11:05 
Spośród 29 radnych obecnych było: 26 radnych 
Zakończenie posiedzenia 21.06.2017 r., godz. 14:05 
                                                                                                                                                                               
1. Otwarcie obrad. 
 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki powitał serdecznie radnych 
województwa, zarząd województwa, zaproszonych gości, przedstawicieli mediów oraz 
pracowników Urzędu Marszałkowskiego. Następnie stwierdził prawomocność obrad. 

 
Załącznik nr 1, 2  

 
Marszałek Województwa w imieniu całego Samorządu Województwa, podziękował  

p. Piotrowi Żuchowskiemu za pełnienie funkcji Przewodniczącego Sejmiku. Wyjaśnił, że  
p.  Piotr Żuchowski wygrał konkurs i objął stanowisko Dyrektora Muzeum Warmii i Mazur. 
Podkreślił ogromne doświadczenie zawodowe p. Piotra Żuchowskiego i podziękował za 
współpracę, życząc jak  najlepszych efektów  pracy na nowym stanowisku.  

 
Dyrektor Muzeum Warmii i Mazur, p. Piotr Żuchowski podziękował m.in.  radnym 

województwa za podejmowane dyskusje i podkreślił, że podczas obrad sesji Sejmiku, zasada 
dekomokracji została zachowana. Podkreślił, że od początku funkjonowania Sejmiku 
zachowano zasadę, zgodnie z którą każde ugrupowanie brane jest pod uwagę. Powiedział 
m.in., że muzeum jest instytucją niezwykle istotną dla województwa. Dodał, że w swoich 
działaniach będzie dążył do tego, żeby muzeum było ośrodkiem budowania tożsamości  
z  podkreślaniem polskości ziem tworzących województwo warmińsko-mazurskie.  

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki życzył samych sukcesów na nowym 

stanowisku.   
 
2.  Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że w trybie pilnym 

wpłynął projekt uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego przez Panią T.K. i Pana L.K. do usunięcia naruszenia prawa dotyczącego 
Uchwały Nr XV/284/12 Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego z dnia 27 marca 
2012 r. w sprawie wyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu Puszczy Napiwodzko-
Ramuckiej (Dz. Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2012 r. poz. 1450) w brzmieniu nadanym jej przez 
Uchwałę Nr XXXVII/755/14 z dnia 26 maja 2014 r. zmieniającą Uchwałę Nr XV/284/12  
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z dnia 27 marca 2012 r. w sprawie wyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu Puszczy 
Napiwodzko-Ramuckiej (Dz. Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2014 r. poz. 2258), który został 
umieszczony w punkcie 19 porządku obrad. Dodał, że wpłynęła autopoprawka do uchwały 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na lata 2017-2039 oraz autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian  
w budżecie na 2017 r. Nadmienił, że Zarząd Województwa przekazał projekt uchwały  
w sprawie wyznaczenia Wiceprzewodniczącego Rady Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie. W celu usunięcia wątpliwości 
zaproponował wycofanie przedłożonego pierwotnie projektu uchwały, który został przesłany 
radnym i zastąpienie go w punkcie 18 porządku obrad złożonym przez Zarząd Województwa 
projektem uchwały. Dodał, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
Komisję Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa,  Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej.  

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, zapytał, czy są uwagi do zmian w porządku obrad?  

W związku z brakiem uwag, Wiceprzewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie. Za 
przyjęciem porządku obrad głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

Porządek obrad po przeprowadzeniu głosowania kształtował się następująco: 
 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 

posiedzeniami Sesji. 
4. Interpelacje i zapytania. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2016 r. wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2016 r. –
referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego – referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek 
Brzezin. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego – referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek 
Brzezin. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Informacji o realizacji Kontraktu 
Terytorialnego dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego w roku 2016 – 
referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Informacji o realizacji Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-
2020 w roku 2016 – referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Informacji o realizacji Regionalnego 
Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2007-2013 w 2016 roku – 
referujący: Wicemarszałek Województwa p. Miron Sycz. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia złożonego przez Zarząd Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego dokumentu pn. „Ocena zasobów pomocy społecznej 
województwa warmińsko-mazurskiego za 2016 rok”– referująca: Wicemarszałek 
Województwa p. Wioletta Śląska - Zyśk. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w roku 2016 
„Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Województwie 
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Warmińsko-Mazurskim na lata 2013-2017” – referująca: Wicemarszałek 
Województwa p. Wioletta Śląska - Zyśk. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z działalności oddziałów  
i poradni onkologicznych Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji  z Warmińsko-
Mazurskim Centrum Onkologii w Olsztynie za 2016 r. – referujący: Członek 
Zarządu Województwa p. Marcin Kuchciński. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Lidzbark Warmiński 
wykonanie zadań własnych Województwa Warmińsko- Mazurskiego w zakresie 
promocji turystyki w części dotyczącej organizacji imprezy pod nazwą 
„Wojewódzkie Obchody Światowego Dnia Turystyki” w 2017 roku – referująca: 
Wicemarszałek Województwa p. Wioletta Śląska - Zyśk. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody, na zamianę nieruchomości 
pomiędzy Skarbem Państwa a Województwem Warmińsko-Mazurskim – 
referujący: Członek Zarządu Województwa p. Marcin Kuchciński. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Szpitala Psychiatrycznego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Węgorzewie – 
referujący: Członek Zarządu Województwa p. Marcin Kuchciński. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nowego statutu Wojewódzkiemu 
Funduszowi Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie – referująca: 
Członek Zarządu Województwa p. Sylwia Jaskulska. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Wiceprzewodniczącego Rady 
Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Olsztynie –  referująca: Członek Zarządu Województwa p. Sylwia 
Jaskulska. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego przez Panią T.K. i Pana L.K.  do usunięcia naruszenia prawa 
dotyczącego Uchwały Nr XV/284/12 Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego z dnia 27 marca 2012 r. w sprawie wyznaczenia Obszaru 
Chronionego Krajobrazu Puszczy Napiwodzko-Ramuckiej (Dz. Urz. Woj. 
Warm.-Maz. z 2012 r. poz. 1450) w brzmieniu nadanym jej przez Uchwałę Nr 
XXXVII/755/14 z dnia 26 maja 2014 r. zmieniającą Uchwałę Nr XV/284/12 z dnia 
27 marca 2012 r. w sprawie wyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu 
Puszczy Napiwodzko-Ramuckiej (Dz. Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2014 r. poz. 2258) 
–  referująca: Członek Zarządu Województwa p. Sylwia Jaskulska 

20. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia  
w celu wyboru podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2017 rok – referujący: Marszałek 
Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039 – referujący: 
Marszałek Województwa p. Gustaw Marek Brzezin. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-
Mazurskiego na 2017 rok – referujący: Marszałek Województwa p. Gustaw Marek 
Brzezin. 

23. Sprawy organizacyjne Sejmiku. 
24. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
25. Wnioski i oświadczenia radnych. 
26. Przyjęcie protokołu z obrad XXVII Sesji Sejmiku z dnia 23.05.2017 r. 
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27. Sprawy różne. 
28. Zamknięcie Sesji. 

 
3. Sprawozdanie Marszałka Województwa z prac Zarządu w okresie między 
posiedzeniami Sesji. 
 

     Załącznik nr 3 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku,  
p. Julian Osiecki zamknął ten punkt. 
 
4. Interpelacje i zapytania. 
 

Radna Bożenna Ulewicz poprosiła o udzielenie odpowiedzi na piśmie na interpelację 
dotyczącą m.in. Wojewódzkiej Biblioteki Pedagogicznej w Olsztynie, którą złożyła podczas 
obrad XXVII sesji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego w dniu 23 maja 2017 r.  
 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego za 2016 r. wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2016 r. 

Załącznik nr 4 
 
 

Wiceprzewodniczący Sejmiku poprosił Marszałka Województwa o zabranie głosu. 
 
Marszałek Województwa powiedział m.in., że zgodnie z ustawą o finansach 

publicznych Zarząd Województwa przekazał Radnym oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej 
sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z rocznym sprawozdaniem finansowym. 
Sprawozdanie finansowe poddane było szczegółowemu badaniu przez biegłego rewidenta 
wskazanego do wykonania tych czynności w wyniku wyboru najkorzystniejszej  
z przedłożonych ofert. Przedmiotami badania przez biegłego rewidenta były: bilans  
z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego Samorządu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego, łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów jednostek 
budżetowych Województwa Warmińsko-Mazurskiego, łączny rachunek zysków i strat 
obejmujący dane wynikające z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek 
budżetowych  oraz łączne zestawienia zmian funduszu obejmujące dane wynikające  
z zestawień zmian w funduszach samorządowych jednostek budżetowych. Zgodnie z opinią 
biegłego rewidenta: sprawozdanie finansowe przedstawiło rzetelnie i jasno obraz sytuacji 
majątkowej i finansowej województwa, jak również jego wyniku finansowego za rok 
obrotowy od 01.01.2016 r. do 31.12.2016 r. Sporządzone zostało zgodnie z wymagającymi 
zastosowania zasad rachunkowości oraz na podstawie prawidłowo prowadzonych ksiąg 
rachunkowych, ponadto jest zgodne, co do formy i treści z obowiązującymi przepisami prawa  
i postanowieniami statutu województwa. Nadmienił, że Radnym została przesłana opinia 
potwierdzająca zgodność wszystkich opracowań sprawozdawczych z ustawą o finansach 
publicznych, ustawą o rachunkowości oraz z dokumentacją źródłową znajdującą się  
w jednostkach organizacyjnych Samorządu Województwa. Dodał, że zamknięcie roku takim 
sprawozdaniem wymagało uprzedniego sporządzenia i przyjęcia budżetu. 

Marszałek Województwa powiedział również, że prace nad budżetem na 2016 rok 
Zarząd Województwa rozpoczął od przyjęcia we wrześniu 2015 roku wytycznych do 
opracowania projektu tego dokumentu. Dodał, że na sesji Sejmiku w dniu 30 grudnia 2015 
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roku przyjęto istotne założenie, iż nadwyżka budżetowa w momencie uchwalania budżetu 
będzie w całości przeznaczona na spłatę zobowiązań. Dodał również, że wraz z budżetem na 
2016 rok uchwalona została Wieloletnia Prognoza Finansowa Województwa Warmińsko – 
Mazurskiego na lata 2016 – 2039, przedstawiająca perspektywy finansowe Województwa  
w kolejnych latach oraz przedsięwzięcia wieloletnie wraz z nakładami finansowymi  
w poszczególnych latach, realizowane przez jednostki organizacyjne Samorządu 
Województwa. Na skutek korekt budżetu oraz zakończenia zaplanowanych projektów 
Wieloletnia Prognoza Finansowa w ciągu roku budżetowego również ulegała zmianom. 
W przedłożonym sprawozdaniu przedstawiono wykaz programów wieloletnich Województwa 
Warmińsko – Mazurskiego i ich stopień zaawansowania od początku okresu realizacji do dnia 
31 grudnia 2016 r. Ponadto w budżecie na 2016 rok założono zmniejszenie do niezbędnego 
minimum zadań inwestycyjnych rocznych oraz nie wprowadzanie nowych zadań, które 
zwiększają wydatki z budżetu, w stosunku do wcześniej przyjętej prognozy finansowej. 
Ograniczenie dotyczyło zwłaszcza zadań finansowanych bez udziału środków unijnych oraz 
nowych zadań wieloletnich. Założono także nie wprowadzanie nowych wieloletnich zadań 
majątkowych, które nie mają pokrycia w źródłach dochodów. Podstawowym priorytetem 
projektu budżetu na 2016 rok była bowiem pełna realizacja inwestycji ujętych w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej współfinansowanych ze środków unijnych. Ostatecznie w 2016 roku  
w stopniu niepełnym wykorzystane zostały środki zaplanowane na inwestycje, jednak żadne 
 z zadań nie zostało zdjęte z planu, lecz ich realizacja przeniesiona została na rok 2017. 

Marszałek Województwa podkreślił, że szczegółowe dane na temat realizacji budżetu 
za 2016 rok zawiera sprawozdanie, które przedłożono Regionalnej Izbie Obrachunkowej oraz 
Sejmikowi Województwa. Omówił m.in. plan dochodów i plan wydatków.  Zwrócił uwagę, 
że budżet 2016 roku zaplanowano z nadwyżką. Nadwyżka budżetowa, a także włączone do 
budżetu wolne środki wynikające z rozliczeń kredytów z lat ubiegłych, refundacji środków 
unijnych oraz wpływów pochodzących ze zmiany finansowania unijnego zadań drogowych 
pozwoliły na spłatę kredytów.  Podkreślił, że w efekcie przyspieszenia spłaty kredytów  
w roku 2016 ogólny stan zadłużenia Samorządu Województwa zmniejszył się. Przedstawił 
m.in. wielkość wydatków.  

Marszałek Województwa omawiając sprawozdanie z realizacji budżetu za 2016 rok 
podkreślił, że najważniejszą pozytywną informacją jest redukcja zadłużenia poprzez 
przyspieszenie spłaty kredytów. Dodał, że właściwa dyscyplina gospodarowania środkami 
finansowymi dała efekt w postaci realizowania wydatków bez przekroczenia planu  
i naruszenia dyscypliny finansów publicznych. Zwrócił uwagę na to, że część środków  
z zaplanowanych rezerw przeznaczona została na: pokrycie kosztów usług prawnych  
w ramach zadania „Plan Cyfrowy 2025 dla Warmii i Mazur”, pomoc finansową dla Miasta 
Braniewo z przeznaczeniem na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich  
i budowlanych w zabytkowym Kościele Św. Antoniego w Braniewie, uiszczenie opłaty na 
rzecz Sądu Okręgowego w Olsztynie w związku z wystosowaniem przez Samorząd 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego tzw. zarzutów od nakazu zapłaty wydanego przez 
Sąd na rzecz Otwartych Regionalnych Sieci Szerokopasmowych sp. z o.o. i zwiększenie 
planu finansowego Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Olsztynie. Powiedział m.in., że  
w budżecie przewidziano obligatoryjną rezerwę celową na: realizację zadań z zakresu 
zarządzania kryzysowego, która w całości została wykorzystana na zapobieganie sytuacjom 
kryzysowym w tym m.in. na: dostosowanie budynków szpitali wojewódzkich i instytucji 
kultury do wymogów przepisów przeciwpożarowych oraz realizację zadań z zakresu 
zarządzania kryzysowego na akwenach wodnych w Zarządach Melioracji.  Podkreślił, że 
realizacja wydatków od strony zabezpieczenia finansowego w 2016 roku nie napotkała na 
żadne trudności, a wszystkie przelewy pieniężne realizowane były płynnie i terminowo, 
łącznie ze spłatą rat zadłużenia, w związku, z czym nie wystąpiły zawinione odsetki karne. 
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Nadmienił, że wszystkie nadwyżki środków pieniężnych były systematycznie lokowane na 
rachunkach w tych bankach, które proponowały najkorzystniejsze oprocentowanie.  

Marszałek Województwa powiedział m.in., że wraz ze sprawozdaniem rocznym  
z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego Zarząd przekazał również 
Radnym oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej sprawozdanie roczne z wykonania planów 
finansowych osób prawnych, dla których Samorząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
jest organem założycielskim, a do których zalicza się 14 samodzielnych publicznych 
zakładów opieki zdrowotnej, 12 samorządowych instytucji kultury oraz Wojewódzkie 
Ośrodki Ruchu Drogowego w Olsztynie i Elblągu. Podkreślił dobre wyniki finansowe 
wojewódzkich zakładów opieki zdrowotnej, które pozytywnie wyróżniają się na tle swoich 
odpowiedników w innych województwach. Dodał, że znacząca większość wojewódzkich 
jednostek zdrowia zamknęła rok 2016 dodatnimi wynikami finansowymi. Należały do nich: 
Wojewódzki Szpital Zespolony w Elblągu, Wojewódzki Specjalistyczny Szpital Dziecięcy  
w Olsztynie, Zespół Gruźlicy i Chorób Płuc w Olsztynie, Wojewódzki Szpital 
Rehabilitacyjny w Górowie Iławeckim, Wojewódzki Szpital Rehabilitacyjny dla Dzieci  
w Ameryce, Ośrodek Rehabilitacyjno-Terapeutyczny dla Dzieci i Młodzieży w Elblągu, 
Ośrodek Rehabilitacji Uzależnionych „Doren” w Różewcu, Zakład Pielęgnacyjno-
Opiekuńczy w Reszlu, Wojewódzki Ośrodek Medycyny Pracy w Olsztynie. Wyjaśnił, że 
jedynie 5 spośród 14 samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotne wykazało 
ujemny wynik finansowy. Były to: Wojewódzki Szpital Specjalistyczny w Olsztynie, 
Wojewódzki Zespół Lecznictwa Psychiatrycznego w Olsztynie, Specjalistyczny 
Psychiatryczny Zakład Opieki Zdrowotnej we Fromborku, Szpital Psychiatryczny 
Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Węgorzewie oraz Wojewódzka Stacja 
Pogotowia Ratunkowego w Olsztynie. Spośród 12 samorządowych instytucji kultury dodatni 
wynik finansowy na koniec 2016 roku zanotowało 6 jednostek, zaś pozostałych 6 instytucji 
kultury zakończyło ubiegły rok wynikiem ujemnym. Poinformował, że Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Olsztynie wydała pozytywne opinie zarówno o informacji półrocznej  
z przebiegu wykonania budżetu, jak i sprawozdaniu rocznym z realizacji budżetu za 2016 rok. 
Podziękował m.in. radnym za zmiany, które były dokonywane w budżecie podczas obrad 
każdej sesji. Podziękował również pracownikom oraz jednostkom, które zajmują się 
budżetem województwa.  
 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki odczytał uchwałę Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Olsztynie  z dnia 3 kwietnia 2017 r. w sprawie wydania opinii  
o przedłożonym przez Zarząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego sprawozdaniu  
z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2016 r.: Skład orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie: Przewodniczący Ireneusz Rek, Członkowie: 
Janusz Facon i  Bogdan Gaber opiniuje pozytywnie przedłożone przez Zarząd Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego sprawozdanie z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego za 2016 rok. Poinformował, że radni otrzymali treść uchwały. 

 
Załącznik nr 5 

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki przedstawił projekt uchwały  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
za 2016 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-
Mazurskiego za 2016 rok, następnie poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów 
pozytywnie zaopiniowała przedłożone sprawozdania. 

Załącznik nr 6 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki zapytał, czy są jakieś pytania, 
uwagi? 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku,  

p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało - 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 5. 

 
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego. 
 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poprosił Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej p. Marcina Kulaska o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 
udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego za rok 2016. 

 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, p. Marcin Kulasek powiedział m.in. że 

Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 czerwca 2017 roku dokonała analizy i oceny 
sprawozdania finansowego województwa warmińsko-mazurskiego za 2016 rok, opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu z wykonania budżetu, 
informacji o stanie mienia Województwa Warmińsko-Mazurskiego oraz opinii z badania 
sprawozdania finansowego. Dodał, że z przedłożonego przez Zarząd Województwa 
sprawozdania wynika, iż dochody Województwa zrealizowane zostały w 85,8 % planu, 
natomiast wydatki osiągnęły wskaźnik realizacji w wysokości 82,5% planu. Środki 
przewidziane na realizację wydatków bieżących wykonano w 89,5 % planu. Wydatki 
majątkowe zrealizowano w 60,9 % planu, w tym wydatki na inwestycje wykonano na 
poziomie 51,2 % planu, zaś wykonanie wydatków na inwestycje drogowe ukształtowało się 
na poziomie 67,3% planu. Zwrócił uwagę, że w 2016 roku budżet Województwa  
w momencie uchwalenia zakładał nadwyżkę, która miała być przeznaczona na spłatę 
zobowiązań, tj. na spłatę rat kredytów zaciągniętych w latach wcześniejszych. Nadwyżka 
budżetowa oraz włączone do budżetu wolne środki wynikające z rozliczeń kredytów z lat 
ubiegłych, refundacji środków unijnych oraz wpływów pochodzących ze zmiany 
finansowania unijnego zadań drogowych pozwoliły na spłatę kredytów i nastąpiło 
zmniejszenie zadłużenia Samorządu Województwa. Dodał również, że w 2016 roku w 
niewielkim stopniu wykorzystane zostały środki zaplanowane na inwestycje, jednak żadne z 
zadań nie zostało zdjęte z planu, lecz ich realizacja przeniesiona została na rok 2017. 
Nadmienił, że w 2016 r. znaczne środki przeznaczone zostały na uruchomienie działalności 
regionalnego portu lotniczego i połączeń lotniczych. Dodał, że istotną informacją jest 
uzyskanie w 2016 r. zwrotu części środków w ramach opłat za zajęcie pasa drogowego przez 
sieć szerokopasmową wybudowaną w ramach projektu „Sieć Szerokopasmowa Polski 
Wschodniej – województwo warmińsko-mazurskie”. Zwrócił uwagę m.in.  na dobrą sytuację 
finansową wojewódzkich zakładów opieki zdrowotnej, którą przedstawił Marszałek 
Województwa. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, p. Marcin Kulasek poinformował, że po  
rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 
2016 rok, sprawozdania finansowego Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2016 rok, 
opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o sprawozdaniu z wykonania budżetu, 
informacji o stanie mienia Województwa Warmińsko-Mazurskiego oraz opinii z badania 
sprawozdania finansowego. Dodał, że Komisja Rewizyjna Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego zawnioskowała o udzielenie absolutorium Zarządowi 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego za rok 2016. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki odczytał treść uchwały 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z 8 czerwca 2017 roku w sprawie 
zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego w sprawie udzielenia Zarządowi Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
absolutorium za rok 2016. Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  
w osobach Przewodniczący Ireneusz Rek, członkowie: Janusz Facon, Bogdan Gaber  
postanawia pozytywnie zaopiniować wniosek Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego za 2016 rok. Poinformował, że radni otrzymali treść uchwały. 

 
        Załącznik nr 7 

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki przedstawił projekt uchwały  

w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Województwa Warmińsko-Mazurskiego,  
następnie poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
Załącznik nr 8 

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki otworzył dyskusję. 
 
Radny Edward Adamczyk, Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego 

Stronnictwa Ludowego powiedział m.in., że Marszałek Województwa oraz Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej przedstawili szczegółowo sytuację Samorządu Województwa. Zwrócił 
uwagę, że w roku 2016 wielkość inwestycji była mniejsza w stosunku do roku poprzedniego, 
ale wynikało to z możliwości budżetu. Podkreślił, że w 2016 roku Zarządowi Województwa 
udało się znacznie zmniejszyć zadłużenie województwa warmińsko-mazurskiego. Nadmienił, 
że realizacje inwestycji w 2016 roku nie zostały w pełni wykonane, ale żadna inwestycja nie 
została wycofana. Zwrócił uwagę na dobrą sytuację zakładów opieki zdrowotnej.  
Poinformował, że Klub Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego będzie głosował za 
udzieleniem absolutorium dla Zarządu Województwa.  

 
Radna Bernadeta Hordejuk, Przewodnicząca Klubu Radnych Platformy 

Obywatelskiej powiedziała m.in., że pewne działania budziły wątpliwości, ale nie były to 
sprawy, które mogłyby zaważyć na opinii Klubu. Podkreśliła, że udzielenie absolutorium  
Zarządowi Województwa jest potwierdzeniem prowadzonej zgodnie z prawem gospodarki 
finansowej województwa. Zwróciła uwagę na to, iż budżet został zrealizowany  zgodnie z 
obowiązującymi regułami  i przepisami, a sprawozdanie rzetelnie przedstawiło sytuację 
finansową województwa. Podkreśliła m.in. to, że nadwyżka budżetowa spowodowała 
zmniejszenie zadłużenia. Życzyła, aby realizacja tegorocznego budżetu była pod wieloma 
względami lepsza. Dodała, że należy cały czas dbać o jakość pracy całego samorządu. 
Poinformowała, że Klub Platformy Obywatelskiej będzie głosował za udzieleniem 
absolutorium Zarządowi Województwa. 

 
Radny Patryk Kozłowski, Przewodniczący Klubu Radnych Prawa  

i Sprawiedliwości powiedział m.in., że opinia Biegłego Rewidenta oraz opinia Regionalnej 
Izby Obrachunkowej jest pozytywna i jako radni Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości nie 
negują tych opinii. Wyjaśnił, że w ocenie Klubu całoroczna praca Zarządu to nie tylko dbanie 
o prawidłowe zapisy budżetu i jego realizacja, ale m.in. zaspakajanie zbiorowych potrzeb 
regionalnej wspólnoty samorządowej oraz kreowanie warunków pełnego uczestnictwa 
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mieszkańców w życiu wspólnoty, co wynika ze Statutu.  Dodał, że mają duże zastrzeżenia, 
czy te potrzeby mieszkańców są realizowane i zaspakajane. W imieniu Klubu zwrócił uwagę 
m.in. na: opóźnienia we wdrażaniu Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 
2020, nierozliczoną do końca inwestycję dot. szerokopasmowego internetu generująca 
olbrzymie koszty, które nie były uwzględnione w budżecie, a które obciążają budżet 
województwa oraz niskie wykonanie wydatków na inwestycje drogowe. Dodał, że budżet nie 
jest stabilny z uwagi na pojawiające się podczas obrad każdej sesji korekty, zmiany, czy też 
poprawki. Poinformował, że Klub Prawa i Sprawiedliwości nie będzie głosował za 
udzieleniem absolutorium dla Zarządu Województwa. 

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że uchwałę  

w sprawie udzielenia absolutorium, Sejmik Województwa podejmuje bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu. 

 
 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Wiceprzewodniczący Sejmiku,  

p. Julian Osiecki poddał treść uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało - 21 radnych, przeciw – 5, wstrzymało się – 0. 
 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki zarządził przerwę. 
 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki wznowił obrady. 
 

 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego. 

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki  poprosił o zgłaszanie kandydatur 

przez Przewodniczących Klubów Radnych do Komisji Skrutacyjnej, która poprowadzi 
głosowanie nad wyborem Przewodniczącego Sejmiku. 

 
Radny Edward Adamczyk, Przewodniczący Klubu Radnych Polskiego 

Stronnictwa Ludowego zgłosił kandydaturę radnego Marka Sztera. 
 
Radny Marek Szter wyraził zgodę. 
 
Radna Bernadeta Hordejuk, Przewodnicząca Klubu Radnych Platformy 

Obywatelskiej zgłosiła kandydaturę radnej Wioletty Paczkowskiej. 
 
Radna Wioletta Paczkowska wyraziła zgodę. 

 
Radny Patryk Kozłowski, Przewodniczący Klubu Radnych Prawa  

i Sprawiedliwości zgłosił kandydaturę radnego Pawła Szliwińskiego. 
 
Radny Paweł Szliwiński wyraził zgodę. 
 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki zgłosił kandydaturę radnego 

Marcina Kulaska. 
 
Radny Marcin Kulasek wyraził zgodę. 
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Za takim składem Komisji Skrutacyjnej głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 
 

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki  poprosił o zgłaszanie kandydatur na 
Przewodniczącego Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 
Radny Edward Adamczyk zgłosił kandydaturę radnego Jana Bobka. Nadmienił, że  

p. Jan Bobek jest radnym województwa czwartą kadencję, ma doświadczenie i będzie 
odpowiednią osobą do pełnienia tej funkcji. 

 
Radny Jan Bobek wyraził zgodę.  
 
Ponieważ nie było innych kandydatur, Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian 

Osiecki   poddał pod glosowanie zamknięcie listy kandydatów. 
Za zamknięciem listy kandydatów głosowało - 23 radnych, przeciw – 0,  

wstrzymało się – 2. 
 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki zarządził  przerwę w celu 

ukonstytuowania się Komisji Skrutacyjnej i sporządzenie kart do głosowania . 
 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki wznowił obrady i poprosił 

Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie informacji o ukonstytuowaniu się 
Komisji Skrutacyjnej. 

 
Radna Wioletta Paczkowska poinformowała, że Komisja Skrutacyjna ukonstytuowała 

się. Dodała, że została wybrana na przewodniczącą Komisji,  a członkami Komisji 
Skrutacyjnej są radni: Marek Szter, Marcin Kulasek i Paweł Szliwiński. Poinformowała  
o zasadach tajnego głosowania, a następnie Komisja Skrutacyjna przystąpiła do głosowania. 

 
Radna Wioletta Paczkowska odczytywała listę radnych zgodnie  

z kolejnością alfabetyczną. Radni odbierali karty do głosowania, dokonywali aktu głosowania 
i wrzucali je do przygotowanej urny wyborczej.  

 
Po zakończeniu głosowania Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki ogłosił 

przerwę, a komisja opuściła salę obrad w celu podliczenia głosów. 
 
Po przerwie Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki wznowił obrady  

i poprosił o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej, p. Wiolettę Paczkowską. 
 
Przewodnicząca Komisji Skrutacyjnej, p. Wioletta Paczkowska odczytała protokół 

Komisji Skrutacyjnej.       
 
 

Załącznik nr 9 
 

W wyniku głosowania kandydat na Przewodniczącego Sejmiku Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego otrzymał: „za” 18 głosów, „przeciw” 4 głosy”, „wstrzymujących  
się” 4 głosy. Poinformowała, że w głosowaniu tajnym na Przewodniczącego Sejmiku 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego wybrano p. Jana Bobka. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poddał pod głosowanie treść 

uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Warmińsko-Mazurskiego. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało - 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 
 
Przewodniczący Sejmiku, p. Jan Bobek podziękował m.in. Klubowi Radnych 

Polskiego Stronnictwa Ludowego za wytypowanie jego osoby do pełnienia ważnej  
i odpowiedzialnej funkcji w Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego.  Powiedział 
m.in., że to dla niego kolejne wyzwanie. Podkreślił, że jego działanie będzie tak 
ukierunkowane, żeby współpraca między radnymi, między jednostkami podległymi oraz 
między mieszkańcami miała wpływ na rozwój województwa warmińsko-mazurskiego. 

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki poinformował, że wpłynęło podanie 

radnego Jana Bobka z rezygnacji z prac w Komisji Współpracy Międzynarodowej, Komisji 
Rewizyjnej oraz Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Julian Osiecki zarządził przerwę i poprosił 

Przewodniczącego Sejmiku, p. Jana Bobka o przejęcie prowadzenia obrad po przerwie.  
 
Przewodniczący Sejmiku, p. Jan Bobek wznowił obrady i poddał pod głosowanie 

wniosek o dołączenie do porządku obrad projektów uchwał dot. m.in. zmian w składzie 
osobowym Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 
 i Gospodarki Wodnej Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego, które będą 
rozpatrywane w punkcie sprawy organizacyjne.  

 
Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Patryk Kozłowski zapytał, czy w trakcie 

prowadzenia obrad można zmieniać porządek obrad? 
 
Radca Prawny, p. Maciej Domański wyjaśnił konieczność wprowadzenia zmian do 

porządku obrad. Zwrócił uwagę m.in. na to, że rezygnacja Przewodniczącego Sejmiku,  
p. Jana Bobka z prac w składzie Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich i Rolnictwa 
spowoduje, iż skład ten będzie niepełny, niezgodny z zapisami w Statucie Województwa.  

 
Przewodniczący Sejmiku poddał pod głosowanie wniosek, aby dodatkowe projekty 

uchwał rozpatrywane były w punkcie sprawy organizacyjne. 
 
Za wprowadzeniem zmian do porządku obrad głosowało- 22 radnych, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 2. 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Informacji o realizacji Kontraktu 
Terytorialnego dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego w roku 2016. 

 
Załącznik nr 10 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  
Załącznik nr 11 
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Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
 
9.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Informacji o realizacji Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-
2020 w roku 2016. 

Załącznik nr 12 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  

Załącznik nr 13 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie.  
Za podjęciem uchwały głosowało - 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Informacji o realizacji Regionalnego   

Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2007-2013 w 2016 roku. 
 

Załącznik nr 14 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Załącznik nr 15 

 
Radna Bożenna Ulewicz zwróciła m.in. uwagę na to, że w informacji o realizacji 

Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia-Mazury na lata 2007-2013 zawarte są   
niepokojące dane zawierające informację nt. obniżenia  wcześniej certyfikowanych  
i zadeklarowanych do Komisji Europejskiej środków. Zapytała m.in. o to, z czego to wynika 
 i czy, nie spowoduje to konieczności zwrotu pieniędzy?  Dodała, że znaczna kwota 
obniżająca poziom certyfikacji została odnotowana w osi priorytetowej 6 środowisko 
przyrodnicze.  

 
Dyrektor Departamentu Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego,  

p. Zbigniew Cieciuch wyjaśnił, że sprawa dotyczy kwoty VAT-u w projektach. 
Poinformował, że otrzymali pisma z Ministerstwa informujące o pokryciu wycofanego VAT-
u. Wyjaśnił, że problem dotyczy gospodarki wodno-ściekowej i projektów realizowanych w 
osi 6 środowisko przyrodnicze i ma związek z przekazaniem  infrastruktury wodno-ściekowej 
z Urzędów Gmin, Miast do Spółek Komunalnych. Nadmienił, że  VAT w  tych projektach 
możliwy jest do odzyskania przez Spółki i w związku z tym nie może być kwalifikowany ze 
środków europejskich. Dodał, że nie dotyczy to tylko programu w województwie warmińsko-
mazurskim, ale również wszystkich programów operacyjnych, regionalnych i krajowych, tam, 
gdzie pierwotnie VAT był niemożliwy do odzyskania, a na skutek orzeczenia Europejskiego 
Trybunału Sprawiedliwości oraz orzeczeń Naczelnego Sądu Administracyjnego istnieje 
prawna możliwość odzyskania tego VAT-u przez  Spółki Prawa Handlowego, które tworzą 
samorządy.  
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Radna Bożenna Ulewicz zapytała, czy może otrzymać pisma z Ministerstwa w sprawie 
VAT-u? 

 
Dyrektor Departamentu Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego,  

p. Zbigniew Cieciuch odpowiedział, że przekaże pisma w tej sprawie. 
 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 
poddał treść uchwały pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia złożonego przez Zarząd Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego dokumentu pn. „Ocena zasobów pomocy społecznej 
województwa warmińsko-mazurskiego za 2016 rok”. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Załącznik nr 16 
 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

informacji pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji w roku 2016 

„Wojewódzkiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Województwie 
Warmińsko-Mazurskim na lata 2013-2017”. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 17 

 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z działalności oddziałów  

i poradni onkologicznych Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i Administracji  z Warmińsko-Mazurskim 
Centrum Onkologii w Olsztynie za 2016 r. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 

Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Załącznik nr 18 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało - 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 



14 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Lidzbark Warmiński 
wykonanie zadań własnych Województwa Warmińsko- Mazurskiego w zakresie 
promocji turystyki w części dotyczącej organizacji imprezy pod nazwą 
„Wojewódzkie Obchody Światowego Dnia Turystyki” w 2017 roku. 

 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Strategii Rozwoju pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 

  
Załącznik nr 19 

 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się – 0. 

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody, na zamianę nieruchomości pomiędzy 

Skarbem Państwa a Województwem Warmińsko-Mazurskim. 
 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 
  

Załącznik nr 20 
 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 
poddał treść uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało - 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Szpitala Psychiatrycznego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Węgorzewie. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Ochrony Zdrowia, Polityki 
Społecznej, Rodziny i Sportu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

  
Załącznik nr 21 

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 25 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nowego statutu Wojewódzkiemu Funduszowi 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

Załącznik nr 22 
  

Wiceprzewodniczący Sejmiku, p. Patryk Kozłowski powiedział m.in., że Klub 
Radnych Prawa i Sprawiedliwości przeanalizował zapisy statutu i mają do niego uwagi. 
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Zwrócił uwagę na §15 statutu dot. powołania i odwołania członków Zarządu. Podkreślił, że 
zdaniem Klubu zapisy znajdujące się w statucie mogą spowodować zablokowanie 
funkcjonowania Rady. Dodał, że uchwała w tej formie może zostać uchylona przez 
Wojewodę dlatego nie będą głosować za formą statutu, która została przekazana. 

 
Radny Paweł Szliwiński poprosił o opinię Radcy Prawnego, który opiniował treść 

Statutu. 
 
Wicemarszałek Województwa, p. Miron Sycz powiedział m.in., że zmiany w Statucie 

mają związek z tym, żeby Samorząd Województwa, Zarząd Województwa miał wpływ na 
zarządzanie powyższą instytucją.   

 
Przewodniczący Sejmiku dodał, że projekt uchwały został podpisany przez Radcę 

Prawnego.  
 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych, przeciw – 4, wstrzymało się – 0. 

 
18. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia Wiceprzewodniczącego Rady Nadzorczej 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. Dodał, że w projekcie uchwały Sejmiku na Wiceprzewodniczącego Rady 
Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Olsztynie wyznaczono p. Bogdana Meinę. 

Załącznik nr 23 
 

p. Bogdan Meina wyraził zgodę. 
 
Radna Bożenna Ulewicz zapytała, czy takie kandydatury nie powinny być omawiane 

na posiedzeniu Komisji? 
 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie wyznaczenia Wiceprzewodniczącego Rady Nadzorczej Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Olsztynie. 
 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 
poddał treść uchwały pod głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało – 13 radnych, przeciw – 2, wstrzymało się – 10. 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie wezwania Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego przez Panią T.K. i Pana L.K.  do usunięcia naruszenia prawa 
dotyczącego Uchwały Nr XV/284/12 Sejmiku Województwa Warmińsko-
Mazurskiego z dnia 27 marca 2012 r. w sprawie wyznaczenia Obszaru Chronionego 
Krajobrazu Puszczy Napiwodzko-Ramuckiej (Dz. Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2012 r. 
poz. 1450) w brzmieniu nadanym jej przez Uchwałę Nr XXXVII/755/14 z dnia 26 
maja 2014 r. zmieniającą Uchwałę Nr XV/284/12 z dnia 27 marca 2012 r. w sprawie 
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wyznaczenia Obszaru Chronionego Krajobrazu Puszczy Napiwodzko-Ramuckiej 
(Dz. Urz. Woj. Warm.-Maz. z 2014 r. poz. 2258). 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
Załącznik nr 24 

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

 
20. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Zarządu Województwa Warmińsko-

Mazurskiego do przeprowadzenia postępowania o udzielenie zamówienia  
w celu wyboru podmiotu uprawnionego do badania sprawozdania finansowego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego za 2017 rok. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  
Załącznik nr 25 

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
21. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2017-2039. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 
uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

Załącznik nr 26 
 

Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku poddał treść 
uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 20 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 
 
22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na 2017 r. 
 

Przewodniczący Sejmiku poinformował, że wpłynęła autopoprawka do ww. projektu 
uchwały. Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką.  

 
Załącznik nr 27 

 
Radna Bożenna Ulewicz zwróciła m.in. uwagę na to, że  podczas obrad prawie każdej 

sesji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego pojawiają się zmiany wprowadzane do 
budżetu. Podała przykład, że Marszałek  Województwa Zachodniopomorskiego podczas sesji 
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w sprawie udzielenia absolutorium podkreślał, że korekt w budżecie województwa 
zachodniopomorskiego w minionym roku było zaledwie pięć. Zapytała, czy w Urzędzie 
Marszałkowskim Województwa Warmińsko-Mazurskim są jakieś procedury, które regulują 
kwestię zmian?  

 
Skarbnik Województwa powiedział m.in., że zmiany wynikają z bieżącej potrzeby 

dostosowania klasyfikacji budżetowej do ponoszonych wydatków. Wyjaśnił, że często jest 
tak, iż w przypadku korzystnie rozstrzygniętej inwestycji w wyniku przetargu, środki 
przenoszone są tam, gdzie ich brakowało, albo przenoszone są na realizację nowego zadania, 
które nie było ujęte. Podkreślił, że zmiany wynikają wyłącznie z konieczności dostosowania 
planu do bieżących potrzeb. 

 
Radna Bożenna Ulewicz powiedziała m.in., że dysponuje procedurą dokonywania 

zmian, korekt w budżecie miasta Opole, gdzie krok po kroku z rozpisaniem na kolejne  dni, 
miesiące, wymienione są działania prowadzone przez poszczególne komórki organizacyjne 
odpowiedzialne za wprowadzanie zmian w budżecie. Zwróciła uwagę, że taka informacja 
przekazywana jest 21 dni przed planowanym terminem sesji Rady Miasta w Opolu. 
Nadmieniła, że radni województwa warmińsko-mazurskiego takie informacje otrzymują zbyt 
późno, gdyż dzień przed planowaną sesją Sejmiku. Zdaniem radnej jest to lekceważące. 
Dodała, że w takiej sytuacji  pojawiają się wątpliwości, co do jakości tego budżetu. 

 
Skarbnik Województwa wyjaśnił, że pewne decyzje finansowe można odłożyć na 

kolejny miesiąc, ale będzie to miało wpływ na spowolnienie całego procesu decyzyjnego.   
             

Wicemarszałek Województwa, p. Miron Sycz powiedział m.in., że w jego ocenie to 
złe określenie, że radni województwa są niepoważnie traktowani. Dodał, że należy pochwalić 
Skarbnika za sprawne działanie, dzięki któremu nie trzeba czekać dwóch miesięcy na 
podejmowaną decyzję. Podkreślił, że przez szybkie, sprawne działanie poważnie traktowani 
są również mieszkańcy regionu. 

 
Radna Teresa Nowakowska powiedziała m.in., że proponowane zmiany w budżecie 

omawiane są na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów dużo wcześniej przed sesją.  
 
Radna  Bożenna Ulewicz powiedziała m.in., że materiały powinny być dostarczane 

radnym w rozsądnym terminie, żeby mieli możliwość zapoznania się z otrzymanym 
materiałem. Dodała, że zawsze będzie się wstrzymywała przy głosowaniu nad budżetem. 

 
Przewodniczący Sejmiku dodał, że podczas obrad sesji można zawsze zadać pytanie  

w celu wyjaśnienia niektórych kwestii, po to, aby niektóre działania nie były odbierane jako 
nieuczciwe. 

Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 
poddał treść uchwały wraz z autopoprawką pod głosowanie.  

Za podjęciem uchwały głosowało - 21 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 
 
23.  Sprawy organizacyjne Sejmiku. 

 
 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rozwoju 

Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
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Przewodniczący Sejmiku odczytał treść §1: Stwierdza się, że w głosowaniu jawnym 
Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego odwołał Pana Jana Bobka ze składu Komisji 
Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej 

Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Przewodniczący Sejmiku odczytał treść § 1 Stwierdza się, że w głosowaniu jawnym 
Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego odwołał Pana Jana Bobka ze składu Komisji 
Rewizyjnej. 

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 24 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Współpracy 

Międzynarodowej Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Przewodniczący Sejmiku odczytał treść § 1. Stwierdza się, że w głosowaniu jawnym 
Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego odwołał Pana Jana Bobka ze składu Komisji 
Współpracy Międzynarodowej. 

 
Ponieważ nie było więcej chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Sejmiku 

poddał treść uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 
Radny Edward Adamczyk zapytał, w pracach jakiej Komisji będzie uczestniczył 

Przewodniczący Sejmiku? 
 
Przewodniczący Sejmiku odpowiedział, że w miarę możliwości będzie uczestniczył  

w posiedzeniach Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska  
i Gospodarki, ale również w pracach pozostałych Komisji.  

 
Radny Paweł Szliwiński powiedział, że w związku z rezygnacją Przewodniczącego 

Sejmiku z prac w Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej pojawi się problem składu osobowego Komisji. 

 
Przewodniczący Sejmiku poinformował, że w kolejnych punktach ta kwestia zostanie 

poruszona. 
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 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rozwoju 
Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
 

Przewodniczący Sejmiku zgłosił radnego, p. Marcina Piwowarczyka do składu 
osobowego Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 
Radny Marcin Piwowarczyk wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący Sejmiku odczytał treść § 1: Stwierdza się, że w głosowaniu jawnym 

Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego powołał Pana Marcina Piwowarczyka do 
składu Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej. 

 
Ponieważ nie było innych zgłoszeń, Przewodniczący Sejmiku poddał treść uchwały 

pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rozwoju 
Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
 

Przewodniczący Sejmiku zgłosił kandydaturę radnego p. Marcina Piwowarczyka na 
Przewodniczącego Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 
Radny Marcin Piwowarczyk wyraził zgodę.  
 
Radny Patryk Kozłowski zapytał, czy wybór Przewodniczącego Komisji nie powinien 

mieć miejsca na Komisjach? 
 
Przewodniczący Sejmiku odpowiedział, że Przewodniczących Komisji wybiera się 

podczas obrad sesji Sejmiku, natomiast Wiceprzewodniczący Komisji wybierany jest na 
posiedzeniu Komisji. 
 

Przewodniczący Sejmiku odczytał treść § 1: Stwierdza się, że w głosowaniu jawnym 
Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego wybrał Pana Marcina Piwowarczyka 
Przewodniczącym Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska 
 i Gospodarki Wodnej. 

 
Ponieważ nie było innych zgłoszeń, Przewodniczący Sejmiku odczytał poddał treść 

uchwały pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej 
Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 
Radny Edward Adamczyk zgłosił radną Małgorzatę Kozioł do składu osobowego 

Komisji Rewizyjnej Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
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Radna Małgorzata Kozioł wyraziła zgodę. 
 
Przewodniczący Sejmiku odczytał treść § 1: Stwierdza się, że w głosowaniu jawnym 

Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego powołał Panią Małgorzatę Kozioł do składu 
Komisji Rewizyjnej. 

 
Ponieważ nie było innych zgłoszeń, Przewodniczący Sejmiku poddał treść uchwały 

pod głosowanie. 
Za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 

24. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 

Odpowiedzi będą udzielone na piśmie.  
 
25. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Nie wniesiono. 

 
26. Przyjęcie protokołu z obrad XXVII Sesji Sejmiku z dnia 23.05.2017 r. 
        

Wobec braku uwag, Przewodniczący Sejmiku zarządził głosowanie nad przyjęciem 
protokołu.  

 
Za przyjęciem protokołu głosowało 22 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się –1. 

 
27. Sprawy różne. 
 

Nie wniesiono. 
 

28. Zamknięcie Sesji. 
 
Zamykając obrady XXVIII sesji Sejmiku Przewodniczący Sejmiku podziękował 

wszystkim za przybycie oraz za aktywny udział w posiedzeniu. 

 

 

        Przewodniczący Sejmiku 

 

                   Jan Bobek 

 
 

 

 

 

 

 

Sporządziła: Sylwia Wiśniewska 

 


